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                                                            Protokół nr 62/24 

z posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

w dniu 18 marca 2024 r. 

Ad 1. 

Otwarcia posiedzenia stwierdzenia prawomocności obrad. 

Otwarcia posiedzenia (o godz. 16:00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania 

członków komisji, zastępcę Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-gospodarczych, 

kierowników, dokonała przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska Obrady 

rozpoczęto 18 marca 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:18 tego samego dnia.  

Na statutową liczbę 8 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 7 członków komisji. 

Obecność członków komisji, radni potwierdzili obecność poprzez potwierdzenie kworum  

za pomocą systemu eSesja oraz podpis na liście obecności (lista stanowi załącznik do nin. 

protokołu). Przewodnicząca poinformowała, że obrady komisji są prawomocne. Obrady odbyły 

się w sali konferencyjnej nr 229 przy ul. Grzegorza Piramowicza 32 w Kędzierzynie-Koźlu.  

 

W posiedzeniu wzięło udział 8 członków. 

Obecni: 

1. Hanna Białas 

2. Grażyna Filipowicz  

3. Elżbieta Kozakiewicz 

4. Małgorzata Lipczyńska 

5. Halina Mińczuk 

6. Ewa Odulińska 

7. Marek Piasecki 

8. Sławomir Wołkowiecki 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu; 

2. Anna Brągiel, dyrektor Domu Samopomocy „Promyczek” TYP A, B i C w Kędzierzynie-

Koźlu;  

3. Klaudiusz Widera, radca prawny; 

4. Maja Dobber-Mrożek, kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i 

Zdrowia w Kędzierzynie Koźlu; 

5.      Stanisław Węgrzyn, dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w 

Kędzierzynie Koźlu; 

6. Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych 

społeczno-gospodarczych. 
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porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wnioski do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr 61 z dnia 19 lutego 2024 r. 

4. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy na lata 

2022-2024 dla Gminy Kędzierzyn-Koźle za 2023 rok. 

5. Sprawozdanie z Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie. 

6. Sprawozdanie roczne z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy „Promyczek” 

TYP A, B i C w Kędzierzynie-Koźlu w okresie od 1.01.2023 r. do 31.12.2023 r. 

7. Sprawozdanie z realizacji Programu Ochrony Zdrowia za 2023 rok. 

8. Sprawozdanie z realizacji uchwały ,,Wieloletni program gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy Kędzierzyn-Koźle na lata 2021-2025” za 2023 rok. 

9. Sprawy bieżące. 

10. Zakończenie obrad. 

 

Ad 2.  

Wnioski do porządku obrad. 

Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad.  

 

Ad 3.  

Przyjęcie protokołu nr 61 z dnia 19 lutego 2024 r. 

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że projekt protokołu zostały przesłany 

na portalu eSesja oraz na BIP. Nikt nie zgłosił uwag. Zapytała, czy obecnie ktoś wnosi uwagi 

do ww. projektu protokołu, wobec braku uwag zaproponowała, aby komisja przyjęła protokół 

nr 61/24 przez głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu nr 61 z dnia 19 lutego 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, 

Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki 

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Lipczyńska 
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Ad 4.  

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy na lata 2022-

2024 dla Gminy Kędzierzyn-Koźle za 2023 rok (sprawozdanie w formie pisemnej stanowi 

załącznik do nin. protokołu). 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że w 2023 r. w Gminie zrealizowano 

szereg przedsięwzięć mających na celu integrację mieszkańców Wiele inicjatyw jest kontynuacją 

działań z lat poprzednich. Dużym zainteresowaniem cieszyły się działania o charakterze 

sportowym, podnoszącym aktywność mieszkańców, jak również o charakterze edukacyjnym i 

prozdrowotnym. Gmina Kędzierzyn-Koźle realizuje program „Rozwój Lokalny” pn. „Dugnad 

w Kędzierzynie-Koźlu. 

Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu, 

poinformowała, że wsparcie rodzin z dziećmi w pełnieniu funkcji opiekuńczo-wychowawczych 

zakłada podejmowanie przedsięwzięć na rzecz rodzin. Gmina Kędzierzyn-Koźle wspierała 

rodziny poprzez tworzenie warunków do aktywnego wypoczynku, wspomagała rozwój dzieci 

i młodzieży. Współpracują z wszystkimi jednostkami min. Wydział Polityki Mieszkaniowej, 

Miejski Ośrodek Kultury w Kędzierzynie-Koźlu, Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w 

Kędzierzynie-Koźlu, Wydział Oświaty i Wychowania Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle, 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, Kuratorzy Rodzinni. Realizacja Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 ma na celu uświadomienie rodzinom przeżywającym 

trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczych, że ich sytuacja może ulec 

poprawie. Spodziewanym efektem winna być poprawa sytuacji dziecka i rodziny, wzrost 

poczucia bezpieczeństwa socjalnego, ograniczenie patologii społecznej, zminimalizowanie 

negatywnych zachowań oraz stworzenie skutecznego systemu wsparcia dla rodziny i dziecka. 

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się i przyjęła ww. sprawozdanie.  

 

Ad 5.  

Sprawozdanie z Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie (sprawozdanie w formie pisemnej stanowi załącznik do nin. protokołu). 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska otworzyła dyskusję.  

 

Radny Marek Piasecki zapytał się czy zmniejsza się skala przemocy w rodzinach.  

 

Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu, 

poinformowała, że zjawisko przemocy przemoc domowa występuje w domach o różnym 

statucie materialnym, nie wynika z biedy, gdyż tendencja od 2012 do 2023 r. liczbowo w 

każdym roku jest porównywalna ok.95 kart jest zakładanych rocznie. 

 

Radny Marek Piasecki zapytał kiedy osoba zostaje wycofana z Niebieskiej Karty.  

 

Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu, 

poinformowała, że po założeniu Niebieskiej Karty sprawcy, nie ma przepisów jak długo należy 

prowadzić daną Niebieską Kartą. Podczas grup diagnostyczno-pomocowych, po przejściu 
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programu diagnostycznego, kiedy ustaje zjawisko przemocy Niebieska Karta jest zamykana. 

Nie można określić jak długo Niebieska Karta ma być prowadzona bo każda sytuacja jest inna.  

 

Radny Sławomir Wołkowiecki zapytał o innej przemocy wychowawców do nauczycieli, czy 

takie formy są zgłaszane, jak są rozwiązywane.  

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska wyjaśniła, że obecnie zachowania młodzieży wobec 

starszych są niepokojące. Takie sygnały płyną z kraju, ale w naszej gminie nie słyszała o takim 

przypadku, przemocy wobec wychowawcy bądź nauczyciela a nawet osób starszych.  

 

Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu, 

poinformowała, że kiedy do ośrodka wpłynie informacja lub zgłoszenie nawet jak jest 

anonimowe, zawsze w to miejsce trafia pracownik w celu analizy sytuacji.  

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska podsumowała, że kiedyś występowała przemoc siłowa 

obecnie są różne formy przemocy, psychiczna, ekonomiczna. Każda przemoc jest zła.  

 

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się i przyjęła ww. sprawozdanie.  

 

Ad 6. 

Sprawozdanie roczne z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy „Promyczek” TYP 

A, B i C w Kędzierzynie-Koźlu w okresie od 1.01.2023 r. do 31.12.2023 r. (sprawozdanie w 

formie pisemnej stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że członkowie komisji otrzymali 

obszerny dokument pisemny sprawozdanie roczne z działalności Środowiskowego Domu 

Samopomocy „Promyczek” TYP A, B i C w Kędzierzynie-Koźlu w okresie od 1.01.2023 r. do 

31.12.2023 r. Poinformowała, że temat wynika z planu pracy, mają w opiece osoby  w różnym 

wieku nawet ponad 70+, co jest wielką pomocą dla rodzin. Nie ma kolejki oczekujących. Osoby 

chętnie przychodzą do domu. Od dwóch lat, nie udało im się zatrudnić logopedę.  

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska otworzyła dyskusję.  

Radna Hanna Białas pochwaliła działania całej kadry Środowiskowego Domu Samopomocy 

„Promyczek”, szczególnie za opiekę na pod podopiecznymi, za tworzenie ozdób które są 

sprzedawane na jarmarkach, rzeczy budzą zachwyt, są pięknie i starannie wykonane.  

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska oraz członkowie komisji  

podziękowali pracownikom i dyrekcji Środowiskowego Domu Samopomocy „Promyczek” w 

Kędzierzynie-Koźlu, za pracę na rzecz podopiecznych, za  rozwijanie możliwości, za otoczenie 

opieką osób.  

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się i przyjęła ww. sprawozdanie.  
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Ad 7.  

Sprawozdanie z realizacji Programu Ochrony Zdrowia za 2023 rok. (sprawozdanie w formie 

pisemnej stanowi załącznik do nin. protokołu). 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że członkowie komisji otrzymali 

obszerny dokument pisemny - Sprawozdanie z realizacji Programu Ochrony Zdrowia za 2023 

rok. Otworzyła dyskusję, pochwaliła realizację programu gminnego, wskazała, że pogram dot. 

raka piersi został zrealizowany w 100%, został sfinansowany z budżetu gminy.  

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska otworzyła dyskusję.  

 

Radna Małgorzata Lipczyńska wskazała, że cieszy się, że kobiety przychodzą na badania 

profilaktyczne chcą wyprzedzić chorobę. W pracowni - gabinecie w Koźlu, którym zarządza, 

dzięki badaniom profilaktycznym przebadano 240 kobiet, po przeprowadzonych badaniach 

wskazano nieprawidłowości u pięciu Pań, z czego cztery Panie rozpoczęły leczenie, po leczenie 

dwie panie są zdrowe a dwie dalej się leczą. Czyli uratowano życie czterem kobietom. 

Poinformowała, że gmina Kędzierzyn-Koźle finansuje to badania tylko z środków budżetu 

gminy, wskazała, że program dot. raka piersi został zrealizowany w 100%.  Panie w wieku od 

40 lat są badane nowoczesnym sprzętem, w przyjaznym gabinecie, badanie  jest bezbolesne.  

 

Radna Hanna Białas zapytała co z programami do których nie było oferentów badań.  

Jak zostały rozdysponowane środki, dot. cukrzycy,  osteoporozy. 

 

Kierownik Maja Dobber-Mrożek poinformowała, że badanie dot. cukrzycy, nie było oferentów 

i nie były realizowane. Ponownie ogłoszono program dot. badania  osteoporozy, z środków 

norweskich z programu ,,Dugnat” i cieszył się powodzeniem. Ustalono, że środki pozostałe z 

innych niezrealizowanych programów, szczególnie ze środków norweskich z programu 

,,Dugnat”, przeznaczono na inne zadania a środki z budżetu  gminy niewykorzystane wróciły 

do gminy. Ale można wykonać badania z Programu 40+ , można wykonać bezpłatnie dużo 

badań.  Dzisiaj ruszył program szczególnie Program Ochrony Zdrowia na rok 2024, szczególnie 

program dot. rehabilitacji, cieszy się popularnością.  

 

Radny Sławomir Wołkowiecki zapytał o szczepienia dot. HPV, zapytał o ilość i zamierzenia. 

 

Kierownik Maja Dobber -Mrożek poinformowała, że od tego roku 2024  r.  szczepienie HPV 

jest realizowane i refundowane przez NFZ, więc nie posiadają danych ponieważ rodzicie 

zgłaszają dzieci indywidualnie przez profil NFZ. W zeszłym roku 2023 szczepienie zostało 

zrealizowane w z środków norweskich z Programu Dugnad, zaszczepiono 154 dziewczynki, 

realizacja była na poziomie ponad 60%. Jest ogólna niechęć do szczepień.  

 

Kierownik Maja Dobber -Mrożek dodała, że wprowadzono nowe zasady w marcu, gdzie 

pacjenci-mieszkańcy muszą podpisać oświadczenia, że w tym samym czasie nie korzystają z 

programu gminnego i równocześnie z tego samego zabiegu finansowanego przez NFZ.  

Wydział stara się o dofinansowanie, środki z NFZ, a za cześć zrealizowanych programów 

gmina, otrzymuję rekompensatę środków.  

  

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska podsumowała dyskusję, że agencja opiniuje dokument 

i dopuszcza jedynie realizację takich programów, aby nie powielały się z programami 

proponowanymi przez NFZ.  

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się i przyjęła ww. sprawozdanie.  
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Ad 8.  

Sprawozdanie z realizacji uchwały ,,Wieloletni program gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem gminy Kędzierzyn-Koźle na lata 2021-2025” za 2023 rok. (sprawozdanie w formie 

pisemnej stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Stanisław Węgrzyn, dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie 

Koźlu poinformował, że sprawozdanie w formie pisemnej stanowi załącznik do nin. protokołu, 

zawiera szczegółowe dane.  

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska otworzyła dyskusję.  

Radny Marek Piasecki zapytał się o mieszkania do remontu w przedstawionej informacji 

wyczytał, że jedna umowa nie została podpisana, z jakiego powodu.  

 

Stanisław Węgrzyn, dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie 

Koźlu poinformował, że przyszły najemca wycofał się.  

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska zapytała czy najemcy płacą za lokale. 

Stanisław Węgrzyn, dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie 

Koźlu poinformował, że jest sukces, lokatorzy płacą, liczba dłużników spada, jest pewna grupa 

osób, którzy nie płacą,  zgodnie z przepisami, nic nie można im zrobić.  

 

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się i przyjęła ww. sprawozdanie.  

 

Ad 9.  

Sprawy bieżące. 

 

Kolejny termin komisji został ustalony na 15 kwietnia 2024 r. o godz. 16:00. 

 

Ad 10.  

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska podziękowała za aktywne 

uczestnictwo w obradach komisji i zakończyła obrady o godz. 17:18 tego samego dnia. 

 

    PRZEWODNICZĄCA KOMISJI 

 

                                                            Ewa Odulińska (-) 

 

  

 

Przygotował(a): Anna Dworaczek 


